
1 
 

Br.0052.3.3.2011 
 

Protokół nr 3/11 
z posiedzenia Komisji  Bezpieczeństwa Publicznego, Ochrony 

Przeciwpożarowej, Przeciwpowodziowej i Zapobiegania Innym 
Zagrożeniom Rady Powiatu  w Kielcach  

z dnia 6 czerwca 2011 r. w godz. od 13.00-14.10,  
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego  w Kielcach 

 

Przewodniczący Komisji Ireneusz Żak  o godz. 13.00 otworzył 
posiedzenie komisji i powitał przybyłych radnych oraz  gości:  pana  Jacka 
Barańskiego  Członka Zarządu Powiatu oraz pana    Michała Ściwiarskiego - 
Kierownika Zespołu ds. Informatyzacji Starostwa.                

Na podstawie listy obecności stwierdził, iż w obradach uczestniczy  5 członków 
komisji, co wobec składu wynoszącego 6,  stanowi guorum do podejmowania 
prawomocnych wniosków.                                                                                 
Nieobecny : M. Ferdek 

Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu 

 

Na początku posiedzenia rozdysponowano radnym dwa projekty uchwał                   
w sprawie  :                                                                                                                             
- wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej położonej                
w obrębie Starochęciny gm. Chęciny                                                                                 
-  wyrażenia zgody na przystąpienie przez Powiat Kielecki do projektu pod 
nazwą: „eIntegracja - drogą do przeciwdziałania wykluczeniu cyfrowemu                       
w województwie świętokrzyskim” realizowanego w ramach Programu 
Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka 2007-2013, Działanie 8.3 – 
Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu – eInclusion, oraz pełnienia 
obowiązków Lidera Projektu                                                                               

oraz sprawozdanie Starosty Kieleckiego  za okres miedzy sesjami.  

Następnie Przewodniczący Komisji zwrócił się  z pytaniem do radnych, czy 
zgłaszają uwagi lub wnioski do porządku obrad?  Nikt z radnych nie zgłosił 
uwag i pytań. 
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Komisja jednogłośnie zaaprobowała porządek obrad w następującym 
brzmieniu: 

1. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania  rocznego  z wykonania budżetu 
powiatu za 2010 r. wraz z informacją o stanie mienia  komunalnego. 

2. Informacja o sytuacji na rynku pracy  w Powiecie Kieleckim  oraz o sytuacji 
finansowej Powiatowego Urzędu Pracy  w Kielcach w pierwszym kwartale 
2011 r. 

3. Informacja o stanie realizacji oraz monitoringu „Strategii Rozwoju Powiatu 
Kieleckiego do 2020 r.”    

4. Sprawozdanie z monitoringu i ocena realizacji „Planu Rozwoju  Lokalnego-
stan na dzień 31.12.2010 r. 

5. Sprawozdanie dotyczące realizacji „ Programu Współpracy Powiatu 
Kieleckiego z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2010 roku.” 

6. Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i uchwał na 
najbliższą sesję Rady Powiatu w tym projektów uchwał w sprawie: 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030, 
2) zmian w budżecie powiatu na 2011 rok, 
3) zmiany Uchwały Nr XXIX/33/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 17 

czerwca 2010r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o 
przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze roku budżetowego, 

4) zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2011 roku, 
5) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Łagów, 
6) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Łagów, 
7) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Raków na konserwację rowu 

melioracyjnego w miejscowości Głuchów i Głuchów Lasy, 
8) udzielenia pomocy finansowej dla gmin na realizację zadania związanego  

z demontażem, transportem i unieszkodliwianiem wyrobów zawierających 
azbest, 

9) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce, 
10) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce na zakup dla Komendy 

Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Kielcach, sorbentów 
niezbędnych  do likwidacji skażeń i zanieczyszczeń na drogach na terenie 
powiatu kieleckiego, 

11) delegowania dwóch radnych powiatu na członków Komisji 
Bezpieczeństwa   i Porządku dla powiatu kieleckiego, 
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12) rozpatrzenia skargi na Starostę Kieleckiego. 
 

7. Sprawy różne.  
 

Ad. 1 

Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania  rocznego  z wykonania budżetu 
powiatu za 2010 r. wraz z informacją o stanie mienia  komunalnego. 

Skarbnik Powiatu Maria Klusek przedstawiła Komisji treść uchwały Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie 
sprawozdania Zarządu Powiatu w Kielcach z wykonania budżetu za rok 2010 
oraz opinię biegłego rewidenta z badania sprawozdania finansowego za 2010r. 
Obie wydane opinie są pozytywne i bez uwag.   
 

Komisja w obecności 5 radnych- 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie  roczne  z wykonania budżetu powiatu za 2010r. wraz                           
z informacją o stanie mienia  komunalnego. 

 

Ad. 2 

Informacja o sytuacji na rynku pracy  w Powiecie Kieleckim  oraz o sytuacji 
finansowej Powiatowego Urzędu Pracy  w Kielcach w pierwszym kwartale 
2011r. 

Członek Zarządu Powiatu  Jacek Barański - z danych PUP  w Kielcach wynika, 
że w I kwartale tego roku liczba bezrobotnych wyniosła 14 tys. 102 osoby.                
W porównaniu z końcem 2010 r.  nastąpił wzrost  o 841 osób.  Dodał, że                    
w kreowaniu rynku pracy dużą rolę, udział  ma  samorząd gminny który 
oczywiście przy odpowiedniej infrastrukturze, powinien zachęcać i ściągać 
inwestorów. 
                                                                                                                           
Radny Kazimierz Bielecki – samorząd może zrobić tylko to co jest w jego 
kompetencji natomiast wiele  działań leży po stronie kompetencji rządu i to on 
kieruję politykę bezrobocia.  
 
Członek Zarządu Powiatu  Jacek Barański - zapytany o środki na staże 
odpowiedział, że w miesiącu czerwcu zostaną uruchomione środki na ten cel. 
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Generalnie ministerstwo okroiło fundusze na staże ze względu na kryzys i jest 
gorzej w stosunku do roku ubiegłego. Przypomniał, że staż jest po to by 
przygotować do podjęcia pracy.   
 
Radny Ryszard Matuliński – z jednej strony jest to  dotowanie pracodawców             
a z drugiej pomoc socjalna dla młodzieży i niektórzy pracodawcy tym się też 
kierują.  
 
Radni wyrazili nadzieję, że w drugiej połowie tego roku wzrosną środki na 
organizację staży. 

Komisja przyjęła bez uwag w/w  informację do wiadomości. 

 

Ad. 3 

Informacja o stanie realizacji oraz monitoringu „Strategii Rozwoju Powiatu 
Kieleckiego do 2020 r.”    

Przewodniczący Komisji  Ireneusz Żak - zapytał, czy do otrzymanego materiału 
radni mają pytania?  Nikt  z radnych nie zgłosił uwag i pytań. 

Komisja przyjęła bez uwag w/w  informację do wiadomości. 

 

Ad. 4 

Sprawozdanie z monitoringu i ocena realizacji „Planu Rozwoju  Lokalnego-stan 
na dzień 31.12.2010 r. 

Przewodniczący Komisji  Ireneusz Żak - zapytał, czy do otrzymanego materiału 
radni mają pytania?  Nikt  z radnych nie zgłosił uwag i pytań. 

Komisja przyjęła bez uwag w/w  informację do wiadomości. 
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Ad. 5 

Sprawozdanie dotyczące realizacji „ Programu Współpracy Powiatu Kieleckiego                   
z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w 2010 roku.” 

Przewodniczący Komisji  Ireneusz Żak - zapytał, czy do otrzymanego materiału 
radni mają pytania?  Nikt  z radnych nie zgłosił uwag i pytań. 

Komisja przyjęła bez uwag w/w  informację do wiadomości.  

Ad. 6 

Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i uchwał na 
najbliższą sesję Rady Powiatu 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja jest prawomocna do 
opiniowania  uchwał. 
 
Następnie radni omawiali  projekty uchwał  w sprawie;                 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030 
2) zmian w budżecie powiatu na 2011 rok 
 
Radny Kazimierz Bielecki- przychody są zdecydowanie mniejsze niż rozchody  
czyli powiększa się redeficyt. Jak Zarząd Powiatu podchodzi do tego problemu. 
 
Członek Zarządu Powiatu  Jacek Barański-  Zarząd  zadłużenie ma pod kontrolą    
i nie dopuści do sytuacji nadwyrężenia budżetu powiatu. Po za tym jest wniosek                               
o dwuletni kredyt na pokrycie deficytu.   
 

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 

 
3) zmiany Uchwały Nr XXIX/33/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 17 

czerwca 2010r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu powiatu za I półrocze roku budżetowego 

4) zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2011 roku 
5) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Łagów 
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Radni nie zgłosili uwag do ww. projektów uchwał i zaopiniowali je pozytywnie. 
 
6)  udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Łagów   
 
Członek Zarządu Powiatu  Jacek Barański – Powiatowy Lekarz Weterynarii 
zobowiązał Gminę Łagów do poprawy funkcjonalności użytkowania placu 
targowego, a koszt wykonania niezbędnego remontu przekracza możliwości 
finansowe gminy.  W związku z tym dofinansowanie remontu placu targowego 
w Woli Łagowskiej jest istotnym zadaniem wpływającym na poprawę 
funkcjonalności oraz standardów prowadzenia handlu przez mieszkańców 
powiatu kieleckiego.  
 
Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 
 
7) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Raków na konserwację rowu 

melioracyjnego w miejscowości Głuchów i Głuchów Lasy 
8) udzielenia pomocy finansowej dla gmin na realizację zadania związanego                

z demontażem, transportem i unieszkodliwianiem wyrobów zawierających 
azbest 

9) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce 
 
Przewodniczący Komisji Ireneusz Żak – jest to pierwszy wyjazdowy samochód 
dla jednostki ratowniczo  -gaśniczej Nr 1  który  będzie brał udział w akcjach 
ratunkowych . Koszt zakupu w granicach 700-800 tys.zł.  
 
Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 
 
10) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce na zakup dla Komendy 

Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Kielcach, sorbentów niezbędnych 
do likwidacji skażeń i zanieczyszczeń na drogach na terenie powiatu 
kieleckiego 
 

Członek Zarządu Powiatu Jacek Barański   -  Komenda Miejska  PSP                          
w Kielcach zwróciła się z prośbą o zakup sorbentów, które wykorzystane 
zostaną do neutralizacji materiałów niebezpiecznych i ropopochodnych, 
pochodzących   z likwidacji skutków miejscowych zagrożeń na drogach powiatu 
kieleckiego. Zdecydowano udzielić pomocy finansowej w kwocie 30 tys. zł.  dla 
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Miasta Kielce na zakup tych sorbentów. 
 
Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 
 
 
11) zmiany Uchwały Nr IV/30/11 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 28 marca 

2011r.,  w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się w 2011 roku 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

12) zatwierdzenia zmian w Statucie Szpitala Powiatowego w Chmielniku 
13) zatwierdzenia regulaminów rad społecznych zakładów opieki zdrowotnej 

Powiatu Kieleckiego 
14) wyrażenia opinii dotyczącej przekształcenia Świętokrzyskiego Centrum 

Psychiatrii w Morawicy 
15) wyrażenia opinii dotyczącej przekształcenia Wojewódzkiego 

Specjalistycznego Szpitala Dziecięcego w Kielcach poprzez likwidację 
Poradni Logopedycznej i Foniatrycznej w Kielcach przy ul. Artwińskiego 3A 

16) przyjęcia „ Sprawozdania Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Kielcach z działalności Centrum w 2010 roku wraz z wykazem 
potrzeb w zakresie pomocy społecznej 

17) przyjęcia raportu z wykonania Programu ochrony środowiska dla powiatu 
kieleckiego za lata 2009-2010 

18) przyjęcia sprawozdania z realizacji Planu gospodarki odpadami w 
powiecie kieleckim za lata 2009-2010 

19) zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych 
okresach roku szkolnego oraz dla nauczycieli szkół zaocznych, zasady 
udzielania i rozmiar obniżek oraz zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć 
dla dyrektorów, wicedyrektorów i nauczycieli pełniących inne funkcje 
kierownicze w szkołach i placówkach oświatowych Powiatu Kieleckiego 

 
Radni nie zgłosili uwag do ww. projektów uchwał i zaopiniowali je pozytywnie. 

 
20) delegowania dwóch radnych powiatu na członków Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku dla powiatu kieleckiego  
 
Radny Kazimierz Bielecki -  zapytał czy przedstawiony projekt uchwały jest po 
to by komisje wytypowały kandydatów czy proponuje je Zarząd. Uważa, że 
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jeżeli projekt uchwały został przekazany w takiej postaci pod obrady komisji  to 
po to by komisje mogły się wypowiedzieć i zaproponować kandydatów. 
 
Członek Zarządu Powiatu Jacek Barański -   w poprzedniej kadencji  Starosta 
proponował kandydatów Radzie. Jeżeli radca prawny podpisał to tzn.  że taka 
formuła może być. 
 
Radny Kazimierz Bielecki -  w takim razie to Zarząd powinien zaproponować                   
w projekcie uchwały kandydatów by  komisje mogłyby nad nimi dyskutować                  
i na sesji je zatwierdzić a tak nie jest.  
Uważa , że powinny to być osoby desygnowane przez komisje merytoryczną  
lub po uzgodnieniach przez  Kluby radnych. 
 
Radna Ryszard Matuliński-  decydujący głos powinien  należeć do naszej 
komisji. 
 
Radna Danuta Żebrowska – zaproponowała pana Ireneusza Żaka- 
przewodniczącego komisji jako kandydata na członka Komisji Bezpieczeństwa              
i Porządku. 
 
Radny Tomasz Pleban – powinny to być desygnowane osoby  przez komisje 
merytoryczną co nie znaczy, że Zarząd Powiatu nie ma takich uprawnień i może 
typować.  Z natury rzeczy to komisja zajmuje się sprawami  bezpieczeństwa i  
będziemy oczekiwać informacji zwrotnej od członków Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku jeżeli  jej członkami byliby desygnowani radni z komisji 
merytorycznej.  
 
Przewodniczący Komisji Ireneusz Żak - ta komisja będzie obradować również           
w  miarę potrzeb z komisją merytoryczną Rady Powiatu . 
 
Radny Kazimierz Bielecki -  zaproponował pana Tomasza Plebana- zastępca 
przewodniczącego komisji jako kandydata na członka Komisji Bezpieczeństwa       
i Porządku. 
 
Przewodniczący Komisji Ireneusz Żak  zaproponował następującej treści 
wniosek skierowany do Przewodniczącego Rady :    

Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Ochrony Przeciwpożarowej, 
Przeciwpowodziowej i Zapobiegania Innym Zagrożeniom na posiedzeniu w dniu 
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6 czerwca 2011 roku zaproponowała następujących delegatów na członków 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla powiatu kieleckiego tj.: 
 - pana  Ireneusza Żaka – przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa 
Publicznego, Ochrony Przeciwpożarowej, Przeciwpowodziowej i Zapobiegania 
Innym Zagrożeniom 
 - pana Tomasza Plebana – członka Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 
Ochrony Przeciwpożarowej, Przeciwpowodziowej i Zapobiegania Innym 
Zagrożeniom. 

 
Komisja  w obecności 6 radnych – 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 
powyższy wniosek. 
 
21) rozpatrzenia skargi na Starostę Kieleckiego 
22) zmiany Uchwały Nr II/13/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 20 grudnia 

2010r. w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu w Kielcach oraz wyboru jej przewodniczącego 

23) zmiany Uchwały Nr II/14/10 z dnia 20 grudnia 2010r. w sprawie ustalenia 
składu osobowego komisji problemowych Rady Powiatu w Kielcach oraz 
wyboru przewodniczących komisji 

24) zmiany Uchwały Nr II/16/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 20 grudnia 
2010r. w sprawie wyboru Komisji Statutowej Rady Powiatu w Kielcach oraz 
wyboru przewodniczącego Komisji 
 

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektów uchwał i zaopiniowali je pozytywnie. 

Członek Zarządu Powiatu  Jacek Barański – przedstawił projekty uchwał które 
będą wprowadzane do porządku obrad najbliższej sesji tj. : 

- w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Powiat Kielecki do 
projektu pod nazwą: „eIntegracja - drogą do przeciwdziałania wykluczeniu 
cyfrowemu  w województwie świętokrzyskim” realizowanego w ramach 
Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka 2007-2013, Działanie 8.3 – 
Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu – eInclusion, oraz pełnienia 
obowiązków Lidera Projektu 

Radny Kazimierz Bielecki -  czy w ten program można byłoby wpisać   
zakupienie dla radnych laptopów  w celu  przekazywania materiałów drogą 
elektroniczną.  
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Kierownik Zespołu ds. Informatyzacji Starostwa  Michał Ściwiarski  -   projekt               
z działania 8.3 w I fazie kierowany do osób prywatnych wykluczonych 
społecznie tak więc z tych środków sprzętu dla radnych nie można zakupić. 
Wprowadzenie tego projektu miało na celu podarowanie sprzętu  
komputerowego z dostępem do internetu osobom nie mającym możliwości 
kontaktu ze światem np. osoby niepełnosprawne, o niskim uposażeniu- 
wykluczone społecznie i cyfrowo. Projekt na początku nie cieszył się 
powodzeniem z racji długiego okresu trwałości projektu tj. 5 lat, w którym to 
czasie trzeba zapewnić dostęp do Internetu. W związku z tym władze 
wdrażające projekty europejskie wprowadziły pewne zmiany tj. rozszerzyły 
zakres gdzie można te komputery instalować. By zachęcić  jednostek samorządu 
terytorialnego wprowadzili możliwość doposażenia jednostek podległych –                   
tj.  szkoły, świetlice, dps, domy dziecka w proporcjach uzasadnionych i 
rozsądnych względem osób prywatnych, która jest grupą docelową a 
doposażenie jednostek jest działaniem koordynacyjnym. Należy zachować 
proporcje pomiędzy ilością komputerów dostarczanych osobom prywatnym                   
( minimum 30 osób) a jednostkami. Na przestrzeni całego województwa 20 
jednostek zdecydowało się wziąć udział w tym projekcie.  Z terenu powiatu 
przystąpiły dwie gminy Miedziana Góra i Mniów. Grupę docelową  tj. minimum 
30 osób obowiązek  wyłonić mają tylko i wyłącznie gminy jako partnerzy 
projektu. Powiat jako lider projektu przygotowuje jedynie wniosek i analizę 
finansową a rozliczaniem finansowym zajmuje się  każda z gmin we własnym 
zakresie.  Koszty projektu 80 %  dofinansowania  15 %  środki własne.  Do  
udziału projekcie zachęciła deklaracja Marszałka Województwa  wsparcia 
finansowego samorządów  w zapewnieniu trwałości projektu czyli że będzie 
dokładał do tych kosztów utrzymania projektu a  takim głównym wydatkiem 
będzie opłata za internet przez okres 5 lat.   

Radny Tomasz Pleban – czy wykluczenie obejmuje miejscowości gdzie dostępu 
do internetu nie ma i czy budowa sieci jest ujęta w tym projekcie oraz czy 
dostawcą internetu w ramach tego projektu może być ten który na danym terenie 
operuje czy musi go zapewnić  gmina? 

Kierownik Zespołu ds. Informatyzacji Starostwa  Michał Ściwiarski  - 
wykluczenie nie obejmuje miejscowości a chodzi tu o osoby wykluczone nie 
mające możliwości zdobycia dostępu do internetu bo ich na to nie stać. Jeśli 
chodzi o dostawców to jest dowolność wyboru. 
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Radni zaopiniowali pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

 
 - w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej 
położonej w obrębie Starochęciny gm. Chęciny        
 
Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 

                                                                            
Ad. 7  
 
Sprawy różne. 

Radni żadnych spraw i uwag nie zgłosili. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Ireneusz Żak               
o godz. 14.10 zamknął posiedzenie komisji. 

Protokołowała: I.Bęben  

 

Przewodniczący Komisji  

Ireneusz Żak 

 

 

 

 

 

 


